

EEX to launch Baltic-Finnish gas markets on 27 May 2025

Leipzig, Vilnius, 15 October 2024. The European Energy Exchange (EEX) will add natural gas products for Baltic-Finnish markets to its platform, currently operated by GET Baltic within EEX Group, from 27 May 2025. The product portfolio will comprise products for the gas spot (Within-Day, Day, Weekend) and derivatives (Month, Quarter, Season, Year) products for Lithuania, common market area of Latvia-Estonia and Finland. In addition, EEX will enable location spread trading between these markets and selected European gas markets, which are already available at EEX. EEX will also extend its objective and transaction-based indices to the new market areas, such as EEX EGSI and EEX EOD. GET Baltic's products for this region will not be available for trading from this date onwards.

Peter Reitz, CEO of EEX, comments: *“By integrating the natural gas markets currently operated by GET Baltic into EEX, we enable access to all European gas markets of EEX Group with one single membership and on one common trading and clearing infrastructure. This ultimately extends the network of trading participants and allows trading of price differences between the Baltic-Finnish markets and the highly liquid pan-European gas markets available at EEX. We believe that this integration will result in significant increase of liquidity and, through cross-margining effects, capital efficiency for participants trading on these markets.”*

Giedrė Kurmė, CEO of GET Baltic, comments: *“Offering our customers a well-developed trading infrastructure with wider range of business solutions is a long-awaited and highly beneficial change for the market. Traders in the Baltic and Finnish region will gain access to a solid choice of services and products, will be able to participate in the wholesale short-term and futures markets, along with the access to clearing solutions. Additionally, they will also be introduced to products that have not*

been available in our market. I am confident that the benefits offered by a top-tier commodity trading platform and the opportunity to be part of a wider trading community will make the transition to this new level of quality trading in our region well worth the effort.”

Within EEX Group, GET Baltic will remain the key center of competence for the further development of gas markets in the region and ensure close cooperation with customers on site.

European Commodity Clearing (ECC) will assume the clearing and settlement for all transactions in the new products which allows for significant capital savings through cross-margining effects. In this context, ECC will extend its Direct Clearing Participant (DCP) membership to Baltic-Finnish gas spot markets. Currently available for the power and Guarantees of Origin (GO) spot markets, this membership facilitates access for smaller and medium-sized companies.

EEX and ECC have already started the process for onboarding trading participants to these new markets. The launch is subject to final decision by the EEX Exchange Council.

The **European Energy Exchange (EEX)** is a leading energy exchange which builds secure, successful and sustainable commodity markets worldwide – together with its customers. As part of EEX Group, a group of companies serving international commodity markets, EEX offers contracts on power, natural gas and emission allowances as well as freight and agricultural products. EEX also provides registry services as well as auctions for Guarantees of Origin, on behalf of the French State. More information: www.eex.com

GET Baltic, owned by the European Energy Exchange (EEX) and Lithuanian gas transmission system operator “Amber Grid”, is a licensed natural gas market operator with Registered Reporting Mechanism (RRM) status granted by the ACER. The company operates an electronic trading system for short-term and long-term trading of natural gas products with physical delivery in trading areas located in Lithuania, Latvia - Estonia, and Finland. The development of tailor-made solutions for natural gas trading is intended to contribute to increased liquidity, competitiveness, and transparency of wholesale gas markets in Finland and the Baltic States.

Contact:

EEX Public Relations
T +49 341 2156-300
presse@eex.com | www.eex.com

EEX startet am 27. Mai 2025 Handel für die baltisch-finnischen Gasmärkte

Leipzig, Vilnius, 15. Oktober 2024. Die European Energy Exchange (EEX) wird am 27. Mai 2025 ihre Plattform um Erdgasprodukte für die baltisch-finnischen Märkte erweitern, die derzeit innerhalb der EEX Group von GET Baltic betrieben werden. Das Produktportfolio wird Produkte für den Gas-Spotmarkt (Within-Day-, Tages-, Wochenendkontrakte) sowie den Gas-Terminmarkt (Monat, Quartal, Saison, Jahr) umfassen. Diese werden für Litauen, das gemeinsame Marktgebiet Lettland-Estland und Finnland angeboten. Darüber hinaus wird die EEX den Handel mit Location-Spreads zwischen diesen Märkten und ausgewählten europäischen Gasmärkten ermöglichen, die bereits an der EEX verfügbar sind. Die bereits heute von der EEX veröffentlichten transaktionsbasierten Indizes wie EEX EGS1 und EEX EOD werden zudem auf die neuen Marktgebiete ausgeweitet. Die Produkte von GET Baltic für diese Region werden ab dem genannten Datum nicht mehr zum Handel verfügbar sein.

Peter Reitz, CEO der EEX, kommentiert: *„Durch die Integration der derzeit von GET Baltic betriebenen Erdgasmärkte in die EEX ermöglichen wir den Zugang zu allen europäischen Gasmärkten der EEX Group mit einer einzigen Mitgliedschaft und einer gemeinsamen Handels- und Clearing-Infrastruktur. Dies erweitert das Netzwerk der Handelsteilnehmer und ermöglicht den Handel von Preisunterschieden zwischen den baltisch-finnischen Märkten und den hochliquiden paneuropäischen EEX-Gasmärkten. Wir sind überzeugt, dass diese Integration zu einer erheblichen Steigerung der Liquidität auf diesen Märkten führen wird und sich diese zudem durch Cross-Margining-Effekte positiv auf die Kapitaleffizienz für Teilnehmer auswirken wird.“*

Giedrė Kurmė, CEO von GET Baltic, kommentiert: *„Wir freuen uns sehr, unseren Kunden eine etablierte Handelsinfrastruktur mit einem breiteren Spektrum an Geschäftslösungen anbieten zu können, das ist eine lang erwartete und äußerst vorteilhafte Veränderung für den Markt. Handelsteilnehmer in der baltischen und finnischen Region erhalten damit Zugang zu einer soliden*

Auswahl an Dienstleistungen und Produkten, sie können an den kurz- und langfristigen Großhandelsmärkten handeln, mit Zugang zu den Clearingservices. Darüber hinaus erweitert sich das Portfolio um Produkte, die derzeit noch nicht auf unserem Markt erhältlich sind. Ich bin überzeugt, dass sich der Übergang lohnen wird, denn mit der Integration in die EEX erreichen wir ein neues Qualitätsniveau für den Handel in unserer Region: die Kunden erhalten eine erstklassige Plattform für den Handel und Zugang zu einem größeren Teilnehmernetzwerk .“

Innerhalb der EEX Group bleibt GET Baltic das Kompetenzzentrum für die Weiterentwicklung der Gasmärkte in der Region und stellt eine enge Zusammenarbeit mit den Kunden vor Ort sicher.

Das Clearinghaus European Commodity Clearing (ECC) übernimmt das Clearing und die Abwicklung für alle Transaktionen in den neuen Produkten, was durch Cross-Margining-Effekte zu erheblichen Kapitaleinsparungen führen kann. Darüber hinaus wird die ECC den Zugang zu den baltisch-finnischen Gas-Spotmärkten auch im Rahmen der Direct Clearing Participant (DCP) Mitgliedschaft ermöglichen. Diese Mitgliedschaft ist derzeit für die Spotmärkte für Strom und Herkunftsnachweise (GO) verfügbar und erleichtert kleineren und mittleren Unternehmen den Zugang.

Die EEX und die ECC haben bereits mit dem Zulassungsprozess für die neuen Märkte begonnen. Die Einführung ist vorbehaltlich der Zustimmung durch den EEX-Börsenrat.

Die **European Energy Exchange (EEX)** ist eine führende Energiebörse, welche weltweit sichere, liquide und nachhaltige Commodity-Märkte entwickelt – gemeinsam mit ihren Kunden. Die EEX ist Teil der EEX Group, einer Unternehmensgruppe, die auf internationale Commodity-Märkte spezialisiert ist. Sie bietet den Handel von Kontrakten auf Strom, Erdgas und Emissionsberechtigungen sowie Fracht- und Agrarprodukte an. Zusätzlich stellt die EEX Registerdienstleistungen zur Verfügung und führt Auktionen für Herkunftsnachweise im Auftrag des französischen Staates durch. <https://www.eex.com/de/>

GET Baltic, an der die European Energy Exchange (EEX) und der litauische Gasübertragungsnetzbetreiber Amber Grid Anteile halten, ist ein lizenzierter Erdgasmarktbetreiber mit dem von der ACER verliehenen Status eines registrierten Unternehmens (RRM). Das Unternehmen betreibt ein elektronisches Handelssystem für den Handel mit kurz- und langfristigen Erdgasprodukten mit physischer Lieferung an Handelsplätzen in Litauen, Lettland-Estland und Finnland. Die Entwicklung maßgeschneiderter Lösungen für den Erdgashandel zielt darauf ab, die

Liquidität, Wettbewerbsfähigkeit und Transparenz auf dem baltischen und finnischen Gasgroßhandelsmarkt zu erhöhen. Weitere Informationen: www.getbaltic.com

Kontakt:

EEX Public Relations
T +49 341 2156-300
presse@eex.com | www.eex.com